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Formand en  har ordet! 

Næste valg? 

 
Af Henning Klausen, formand Konservative Ringkøbing-Skjern  
 

Generalforsamlingen er nu vel overstået. Der er valg til bestyrelsen igen om et år. Dét ved vi!  
Vi ved også, at der er kommunalvalg november 2025, men hvem skal stille op?  
 

Der er jo lang tid til �� eller er der? Det tager tid, hvis man som ny kandidat skal blive synlig �� og 
sætte sig ind i relevante kommunale politikområder. På det seneste møde i storkredsen var 
der en vælgerforening, som nævnte, at de kun havde ét medlem i kommunalbestyrelsen - og 
så er det jo svært at sætte sig ind i alle politikområder. De har til gengæld allerede nu 7 kan di-
dater, som er interesseret i at stille op næste gang. De �Y�L�O�� �G�H�U�I�R�U�� �D�U�E�H�M�G�H�� �P�H�G�� ���V�N�\�J�J�H�R�U�G�I�º��
�U�H�U�V�N�D�E�H�U�������'�H�W���N�D�Q���I���H�N�V�����Y�¨�U�H�����D�W���P�D�Q���I�§�U���W�L�O���R�S�J�D�Y�H���D�W���I�º�O�J�H���7�H�N�Q�L�N���R�J���0�L�O�M�º�X�G�Y�D�O�J�H�W���R�J���V�N�D�E�H��
et overblik over relevante sager �� og sikre relevant kommunikation og synlighed. 
 

Nu har jeg jo efterhånden været med i mange år �� og erfaringen er, at det er meget sent, at vi 
har haft en kandidatliste klar. Jeg drømmer om, at det skal ændres næste gang.  
���+�Y�L�V���G�X���N�D�Q���G�U�º�P�P�H���R�P���G�H�W�����V�§���N�D�Q���G�X���R�J�V�§���J�º�U�H���G�H�W������ står der f.eks. på en berømt ci-
�W�D�W�S�O�D�N�D�W���� �'�H�W�� �H�U�� �L�N�N�H�� �Q�R�N���� �D�W�� �M�H�J�� �G�U�º�P�P�H�U������ �P�H�Q�� �M�H�J�� �Y�L�O�� �R�S�I�R�U�G�U�H�� �W�L�O���� �D�W�� �Y�L�� �D�O�O�H�� �N�L�J�J�H�U�� �R�V�� �R�P��
kring. Hvem tænker du kunne være en god kandidat i 2025? Overvejer du selv?  
Send mig en mail �� eller ring med forslag. 
 

 Jeg har drømt om, at vi fik flere yngre medlemmer i bestyrelsen. Alex Mølleskov fra Herborg, 
er 21 år �� og nyvalgt til bestyrelsen. Samtidig er KU fortsat repræsenteret i bestyrelsen. Chri-
stian Simonsen fra Hvide Sande er nyvalgt formand for KU �� og er på det konstituerende be-
styrelsesmøde valgt som webmaster.  
Det hjælper at drømme! 
 

Hvornår kommer det næste folketingsvalg? Det er usikkert. Jeg tror ikke, at det bliver i år, men 
der går ikke 4 år! Vi skal allerede nu begynde at gøre os klar til næste valg.  
Vi skal bl.a. have justeret vores partiprogram �� og løbende blive bedre til klart og tydeligt at 
kommunikere løsninger på, hvad der optager vælgerne i dagligdagen. Jeg håber, du vil give 
dine bidrag i processen.  
Vi skal gøre os klar til at være et markant folkeparti ved næste folketingsvalg! 
 

 

________________ 
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Klip fra byrådsarbejd et  
�� nogle personlige kommentarer! 

 Af byrådsmedlem Irvin Christensen, Det Konservative Folkeparti, medlem af Erhvervs-, Klima-   
og Arbejdskraftudvalget, Beskæftigelsesudvalget samt bestyrelsesmedlem i Ringkøbing-Skjern 
Forsyning A/S 

 

Midtjyllands lufthavn : Byrådet besluttede med stort flertal at give et tilskud på kr. 474.000 til 
Midtjyllands lufthavn til dækning af underskuddet i 2022. 
Som tidligere nævnt fik vi anført, at der skulle arbejdes på en afvikling af kommunens del af 
lufthavnen fremover, så vi ikke årligt betaler omkring 500.000 kr. til en lufthavn, hvorfra der  
ikke er nogen flyafgange.  
Der er for nuværende stadig ingen aftale med en ny operatør, dvs. flyselskab, der vil flyve på 
ruten, så vores pres henimod afvikling af kommunens del fortsætter. I flg. de seneste forly-
dender fra Lufthavnens formand skulle Lufthavnen dog være klar med en ny operatør, så  ru-
teflyvninger kan genoptages allerede efter påske �� hvis politikerne på Christiansborg ellers er 
indstillet på at give støtte hertil. 
 

Energi-øer : Som omtalt i sidste nummer af Nyhedsbrevet, havde vi forventet en udmelding 
omkring statens energi-øer, men det er stadig ikke meldt ud, hvor staten ønsker at placere 
disse øer.  

 
Megaton, illustration, GreenGo Energy 

 

Her i Ringkøbing-Skjern kommune er vi imidlertid nu i en situation, hvor en projektma ger, 
GreenGo Energy, har tilkendegivet interesse for at etablere et stort energiprojekt, Megaton, i 
Stovstrup ved Tarm - altså samme sted, hvor vi havde gjort staten opmærksom på mulighed en 
for etablering af en energi- ø.  
Jeg mener, at vi dermed nu står i en meget bedre situation med den mulige ansøgning fra 
GreenGo Energy, idet vi som kommune kan få størst indflydelse på anlægget - i modsætning til 
statsligt anlæg med statslig indflydelse. 
Læs mere om anlægget på side 8! 
 

�)�R�U�W�V�� 
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2 - plus 1 vejen : Stadig ingen henvendelse fra staten vedrørende tilbagesvar på indsigelser og 

dermed vejudformning/placering/økonomi. Borgmesteren venter svar i øjeblikket. 

Biogasanlæg : Begge ansøgninger �� projekter ved hhv. Ejstrup og No - er stadig på planlæg-
ningsstadiet. Der arbejdes på højtryk med borgerinddragelse i begge anlæg.   I No er der ned-
sat en arbejdsgruppe via sogneforeningen. I de sidste oplysninger - søges der nu om 650000 
tons anlæg til såvel anlægget i Ejstrup, som til anlægget i No. Gruppen fortsætter arbejdet. 
Vedrørende Ejstrup er der holdt borgermøde i Tim den 23. februar om anlægget.  
 

Planarbejde : Sidste år blev der i udvalgene og i byrådet arbejdet med mange nye planer, der 
for næsten alles vedkommende gælder for perioden 2023 til 2027 - altså resten af denne by-
rådsperiode og så langt frem, at et kommende byråd i 2026 kan arbejde med næste perio-
de. Alle planer er her i løbet af foråret 2023 ved at være på plads.  Så det bliver rart at komme 
videre med andre beslutninger i byrådet. 

_______________________________________________________________________ 
 

Så er vi i gang �� ! 

 Af byrådsmedlem Susanne Høj, Det Konservative Folkeparti, medlem af Social- og Sundheds- 
                                        udvalget samt Kultur- og Fritidsudvalget 
 

Efter det første år i Byrådet med alt, hvad det indebærer af oplæring, informationer, kurser 
�P�H�Q���R�J�V�§���
���O�H�D�U�Q�L�Q�J �E�\���G�R�L�Q�J���
�����H�U���M�H�J���Q�X���L��fuld gang med et nyt meget spændende år. 
Det foregående år har været et lærerigt, spændende og inspirerende, men også udfordrende 
især, fordi krigen i Ukraine kom og satte os alle i en helt ny situation. Selvfølgeli g er det værst 
for befolkningen i Ukraine, som må lide den hårde skæbne at være i krig. Men krigen har jo 
også stor indflydelse her bl.a. i forhold til vores energiforsyning og især den grønne en ergi. 
Derfor er det også glædelig t, at vi i Ringkøbing-Skjern Kommune er kommet ret langt i proces-
sen med omstilling til den nye grønne energi. 
 

Det kan selvfølgelig altid diskuteres, om vi har for mange vindmøller og for mange solceller - 
og især hvor de skal stå. Men som politikere undgår vi ikke at skulle tage beslutninger  og 
skubbe på udviklingen og gerne med et rimeligt tempo, da kan alle jo kan se hvad vej, det går. 
 

Megaton er det sidste skud på dén stamme - Nordeuropas største energipark på 2GW, som er 
baseret på ca . 4000 ha til solceller, 350 HA P2X areal samt et større antal vindmøller. Firmaet 
bag er GreenGo Energy, og investorerne er store internationale firmaer. 
Da vi i december i Byrådet blev præsenteret for projektet, blev vi vist alle blæst bagover af den 
størrelse projektet har. De 60 milliarder kr. der skal investeres, udsigten til billigere energ i/ 
varme, samt muligheden for 300-500 varige arbejdspladser.  
Selvfølgelig er alle politikere klar over, at ikke alt i projektet vil vække begejstring . Især ikke de 
mange store, kystnære havvindmøller. Her er det vigtigt, at borgerne bliver hørt og kan se en 
økonomisk fordel ved møllerne.  

�)�R�U�W�V�� 
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Projektet er sin opstartsfase, og der er derfor mange ubekendte faktorer , og reelt har kom-
munen heller ikke fået en fysisk ansøgning endnu. Tiden vil vise, hvad det bliver til, men 
GreenGo håber på en hurtig proces til gavn for kommunens borgere, virksomheder, bosæt-
ning i fremtiden og ikke mindst, så Ringkøbing-Skjern kan blive brandet som en virkelig gr øn 
kommune. 
 

Om Forsyningsselskabet er der skrevet og sagt så meget om, at den vil jeg undlade at kom-
mentere på. 
 

I Social- og Sundhedsudvalget har vi arbejdet med en større gennemgang af hele boliganaly -
sen. Denne er før blevet beskrevet, men efterfølgende har vi bedt om en mere grundig gen-
nemgang af alle boligformer til ældre og handicappede således, at vi forhåbentlig kan få ud-
buddet af boliger til at svare nogenlunde til behovet. 
Alle relevante fagpersoner har været involveret, og vi er nu så langt i processen, at den vil blive 
præsenteret for Byrådet den 2. marts 2023. 
 

Bemanding og rekruttering er et tilbagevendende tema, men her er der heldigvis sat flere bå-
de i søen, som ser ud til �D�W���N�X�Q�Q�H���
�J�L�Y�H���S�R�W�H�����E�O.a. rekruttering af helt unge. Det seneste er den 
netop vedtagne lov, der giver mulighed for, at pensionister ikke skal trækkes i pensionen ve d 
fortsat indtjening efter pensionsalderen. 
Sagen om nærhospital er på grund af Folketingsvalget ikke kommet ret meget videre. De ind-
ledende drøftelser med Regionen er dog gået i gang. Min mening er dog, at det ikke så meget 
handler om placering, men mere om kompetencer og indhold. 
 

I Kultur- og Fritidsudvalget har vi arbejdet med nye politikker ligesom alle andre fag udvalg. 
Selv var jeg så heldig at være med til årets West Awards.  
 

 
Foto FaceBook 

 
 

Dette var en fantastisk oplevelse, hvor jeg endda fik lov til at �X�G�G�H�O�H�� �
�� �‡�U�H�W�V�� �7�D�O�H�Q�W�S�U�L�V������ Der 
var 3 nominerede og vinderen blev Mathilde Hudlebusch Vestergaard for hendes store præ-
stationer sammen med hendes islandske hest Skutla. Alle nominerede samt alle frivillige i hel e 
RKSK blev hædret, og denne Event vil blive gentaget i år 2024. 
Dernæst var hele Byrådet inviteret til premier �H�Q���S�§���I�L�O�P�H�Q���
���0�H�W�H�U���L���6�H�N�X�Q�G�H�W���
�����K�Y�R�U���I�L�O�P�R�S�W�D��
gelserne er foregået i især Velling. Har du ikke set filmen kan den varmt anbefales. 
 

�)�R�U�W�V�� 
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Lokalt i Hvide Sande er der netop blevet fremsat en stor plan, som omhandler hele strukturen 
og tilgængeligheden på Havnen. Havnen har samtidig skiftet navn - �G�H�Q�� �K�H�G�G�H�U�� �Q�X�� �
�� �3�R�U�W�� �R�I��
�+�Y�L�G�H���6�D�Q�G�H���
�����7�L�G�H�U�Q�H���K�D�U���¨�Q�G�U�H�W���V�L�J�����V�§���L�Q�G�X�V�W�U�L�H�Q���N�R�P�P�H�U���W�L�O���D�W���I�\�O�G�H���P�H�U�H���R�J���P�H�U�H�����9�L���E�º�U��
dog ikke tilsidesætte fiskeriet - det er en væsentlig del af byens DNA .  
 

 
 

Hvide Sande Samarbejds- og Udviklingsforum er en gruppe med relevante erhvervsfolk og 
aktører, hvor jeg i egenskab af byrådsmedlem også har fået en plads �V�R�P�����P�H�G�O�\�W�W�H�U������Spæn-
dende, hvad der kommer til at ske her i den smukke by, som står mit hjerte så nært! 

_______________________________________________________________________ 
 

Generalforsamling 2023 i Vælgerforeningen 
- god stemning, livlig debat og hyggeligt samvær - 

 

 Af Ulrik Linvald, næstformand Konservative i Ringkøbing-Skjern, suppleant til Regionsrådet 
Vælgerforeningens ordinære generalforsamling fandt i år sted mandag den 30. januar og af-
vikledes i Videbæk. 
Selvom nog le måske efterhånden var �Y�H�G�� �D�W�� �Y�¨�U�H�� ���S�R�O�L�W�L�V�N�� �P�¨�W�W�H���� �R�Y�H�Q�S�§�� �H�I�W�H�U�§�U�H�W�V mange 
og dramatiske politiske begivenheder, ligesom det i vor es egen lille verden jo heller ikke var 
længe siden, der havde været afholdt en velbesøgt julefrokost og lokalpolitisk dialogmøde 
med byrådsgruppen, var der alligevel mødt 23 veloplagte deltagere frem til generalforsamlin-
gen. 

�)�R�U�W�V�� 
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Som det er blevet tradition, startede aftenen kl. 18 med hyggelig fællesspisning, indtil forman-
den kl. 19 kaldte til samling i det tilstødende lokale. 
 

Her indledtes den formelle generalforsamling med valg af Irvin Christensen fra byrådsgrup-
pen som dirigent, og herefter forløb generalforsamlingen som foreskrevet i vedtægterne . 
Først med beretning fra formand en om det forløbne år , godkendelse af revideret regnskab og 
fastsættelse af kontingent, som besluttedes fastholdt uændret det kommende år, samt beret-
ning fra byrådsgruppen. 

       
   Henning Klausen aflagde beretning om foreningens aktiviteter          ���R�J Karsten Gamborg Lassen aflagde regnskab 

                      
 Lennart Qvist fortalte om byrådsarbejdet                         �����2�J���G�H�U���E�O�H�Y���O�\�W�W�H�W��med stor opmærksomhed! 
 

Efter beretningerne var der valg af formand og næstformand, 2 nye medlemmer af bestyrel-
sen og 2 suppleanter til disse , hvortil kom valg af delegerede til Landsråd samt valg af 2 revi-
sorer.  
Den hidtidige formand Henning Klausen og næstformand Ulrik Linvald genvalgtes begge med 
akklamation. Som nye medlemmer af bestyrelsen blev henholdsvis Alex Mølleskov fra Her-
borg og Freddy Steen Petersen fra Tim valgt, begge for 2 år. Som suppleanter til bestyrelsen 
valgtes Nancy Frich fra Hvide Sande og Helene Højmark Christensen fra Ringkøbing, begge for 
et år.  

De nyvalgte bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 

  
           Alex Mølleskov                  Freddy Steen Petersen                         Nancy Frich                   Helene Højmark Christensen 

 
�)�R�U�W�V�� 
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Herudover blev Nancy Frich og Martin Riis genvalgte som revisorer, og som suppleanter for 
disse henholdsvis Thea Skou og Mathias H. Christensen.  
 

I opfølgning af valgene rettede Henning Klausen en stor tak til Jens Jørn Jacobsen, der efter 
mange års indsats i vælgerforeningen havde valgt at stoppe i bestyrelsen med generalforsam-
lingen, ligesom han også takkede Jørn Peder Nielsen, der ligeledes stopper i bestyrelsen. 
 

Med hensyn til valg af delegerede til Landsrådet, der i år finder sted i Herning, er det sådan, at 
formand, næstformand og byrådsmedlemmerne har faste pladser, hvortil kommer 4 pladser 
til foreningsudpegede delegerede.  Med hensyn til sidstnævnte 4 pladser bemyndigedes be-
styrelsen til at foretage den endelig udpegning af disse. 
  

Den formelle del af generalforsamlingen afsluttedes omkring kl. 21, og aftenen fortsatte her-
efter en god times tid mere med uformel politisk debat.  Diskussionen var livlig og talelysten 
stor, og der kom bl.a. en del spørgsmål og holdningstilkendegivelser til byrådsmedlemmerne s 
beretning og aktuelle lokalpolitiske sager, kommentarer og synspunkter omkring folketings-
valget , partiets situation både aktuelt og på sigt såvel som til, hvordan vi kan styrke og synli g-
gøre konservative lokalt.   
Ved 22-tiden rundedes debatten af, og en hyggelig aften i god stemning med livlig debat va r 
slut. 
 
NB! Udover ovenstående henvises i øvrigt til det udførlige officielle referat fra generalforsamlingen, 
som alle medlemmer gerne skulle have modtaget pr. mail omkring den 10. februar d.å. 

_______________________________________________________________________ 
 

GreenGo Energy`s forslag til Megaton-projektet 
i Stovstrup ved Tarm 

 

 Af byrådsmedlem Irvin Christensen, Det Konservative Folkeparti, medlem af Erhvervs-, Klima-   
og Arbejdskraftudvalget, Beskæftigelsesudvalget samt bestyrelsesmedlem i Ringkøbing-Skjern 
Forsyning A/S 

 

Det bliver, hvis projektet gennemføres, et af verdens største energianlæg. 300-500 blivende 
arbejdspladser i Tarm-området. Rekreativt område etableres omkring anlægget. Besøgscenter 
til fremvisning af anlægget. Mulighed for overskudsvarme til store dele af kommunens fjern-
varmekunder, mulighed for anvendelse af spildevandet fra store områder såvel som etable-
ring af virksomheder.  
 

Det samlede anlæg vil bidrage til at bringe Ringkøbing-Skjern kommunes energipolitik frem i 
forreste linje også fremover.  

�)�R�U�W�V�� 
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Placering:   Området er valgt på grund af den nye 400 KW ledning, der går fra Idomlund til 
grænsen, og som netop passerer Vejlevej i Stovstrup og går gennem en nyoprettet transfor-
merstation umiddelbart syd for Vejlevej. Det er ligeledes ved siden af det eksisterende trans-
formeranlæg, der i forvejen er på stedet, helt ud til Vejlevej.  
Syd for disse transformeranlæg skal det viste på nedenstående billede opføres. Selve det-
te anlæg skønnes at fylde ca. 40 ha.  
 

 
Megaton, illustration, GreenGo Energy 

 

Der er også den fordel ved Stovstrup placeringen, at området kun er beboet i ringe omfang. 
Endvidere er der i forvejen placeret en del vindmøller.  
Også med hensyn til evt. solcelleanlæg i nærheden, er det meget vigtigt, at der kun er få ejen -
domme, der skal nedlægges. 
Green-go har oplyst, at der er 26 beboelser i hele området. 
 

Anlægget udenom Megaton : Der arbejdes med opstilling af solceller på et samlet areal på 
ca. 4000 ha., hvoraf de ca. 2000-2500 skal være i nærheden af anlægget. Det vil for mentlig 
kun ne lade sig gøre i området nord for Vejlevej - ind mod Borris og mod Borrislejrens arealer. 
De øvrige 1500 - 2000 ha solceller kan placeres andre egnede steder.  
Der arbejdes med opstilling af op mod 30 vindmøller på land. Heraf kan en del formentlig pl a-
ceres i ovennævnte område og en del sammen med andre vindmølleområder i kommunen. 
Og endelig arbejdes der med opstilling af ca. 100 vindmøller på havet. Formentlig mellem 1 2 
og 15 km fra land.  
Det er således ikke bare ligetil eventuelt at komme i mål med projektet.  

Det skal anføres, at der ikke fra GreenGo Energy er ansøgt endnu. Det er stadig på idegrund-
lag. Ved eventuel ansøgning skal alt ansøges og godkendes efter de normale regler og for-
hold.  
Og endelig - vil et flertal i byrådet sige ja til anlægget i den �V�L�G�V�W�H���H�Q�G�H���"�"�"�" 
 

Bliver anlægget ansøgt, og processen går i gang , vil jeg her i Nyhedsbrevet fortsat skrive lø-
bende om Megaton-projektet . 

_______________________________________________________________________ 
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Nyhedsklip fra Region Midtjylland 
V.  Ulrik Linvald, næstfmd. i Det Konservative Folkeparti Ringkøbing-Skjern, suppleant til Regionsrådet  

Akutmodtagelsen på RH Gødstrup er presset �� men ikke 
dokumentation for, at patienterne dør, mens de venter 

Alle tilgængelige data viser, at patienterne på Akutmodtagelsen på RH Gødst rup får 
fornøden behandling, selvom det nogle gange foregår under uhensigtsmæssige og util-
fredsstillende forhold. 
 

Alle tilgængelige data viser, at personalet i Akutmodtagelsen på Regionshospitalet Gødstrup - 
trods travlhed i spidsbelastningsperioder �� giver patienterne den fornødne behandling, selv-
om det nogle gange foregår under uhensigtsmæssige og utilfredsstillende forhold. 
Det konkluderer hospitalets ledelse på baggrund af tal for patientkontakter, afleveringstider 
for ambulancer og en gennemgang af indrapporterede utilsigtede hændelser i Akutafdelingen 
og akutmodtagelsen: 
 

1. Tal for patientkontakter viser, at der siden 2021 er blevet mere travlt i akutmodtagel-
sen målt på antal patientkontakter. I 2022, hvor den nye akutmodtagelse åbnede på 
hospitalet i Gødstrup, viser data, at der ikke er sket en yderligere stigning. 

2. Tal for ambulancernes afleveringstider viser, at den gennemsnitlige afleveringstid 
ved akutmodtagelsen på Regionshospitalet Gødstrup svarer til afleveringstiden på Re-
gion Midtjyllands øvrige hospitaler. Afleveringstiden omfatter tiden, der går fra, at am-
bulancen er ankommet til ambulanceporten, og den er klar til en ny opgave. Afleve-
ringstiden bruges til at aflevere patienten, skrive journalen færdig, rengøre ambulan-
cen, supplere med materialer m.m. 
Akutmodtagelsen i Gødstrup skiller sig heller ikke ud med hensyn til de tilfælde, hvor 
ambulancer bruger mere end 45 minutter på afleveringsrutinen. Forekomsten af lange 
afleveringer svarer til gennemsnittet i hele regionen. 

3. Tal for utilsigtede hændelser viser en god rapporteringskultur på hospitalet, og at antal-
let af rapporteringer har været stabil over år. Ses alene på hændelser med en dødelig 
udgang for patienter i akutafdelingen, er der over fire år, i perioden fra 2019 til 2022, 
indrapporteret seks hændelser. Antallet skal ses i forhold til, at en akutafdeling netop 
modtager mange alvorligt tilskadekomne og kritisk syge patienter. 
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Hospitalsledelsen i Regionen understreger dog, at klagerne over forholdene i akutafdelingen 
selvfølgelig giver anledning til bekymring og kræver handling. Der er for travlt i Akutafdelin-
gen, og derfor har man også - sammen med afdelingsledelsen �� lagt en plan for, hvordan 
Akutafdelingen kommer i bedre balance. 
 

Er der patienter og borgere som måtte være utrygge eller har haft dårlige oplevelser på hospi-
talets akutmodtagelse, de er de velkomne til at kontakte hospitalet på mail . Tilsvarende er det 
altid muligt at klage eller oprette en utilsigtet hændelse over behandling på hospitalet, hvi s 
der er sket noget, der ikke skulle være sket, oplyser hospitalsledelsen. 

________________ 
 

Netop indgået aftale moderniserer og fremtidssikrer 
lægevagten i Region Midtjylland 

 

Sent mandag aften 9. januar indgik Praktiserende Lægers Organisation, PLO-Midtjyl-
land, og Region Midtjylland en ny aftale, der moderniserer og fremtidssikrer l ægevag-
ten. 
 

Region og praktiserende læger har som fælles mål at patienter som udgangspunkt skal be-
handles af egen læge i dagtid. Lægevagten er et tilbud til patienter, der ikke kan afvente læge-
hjælp til egen læge åbner igen. Den nye lægevagtaftale har som mål at sikre borgerne et godt 
og velfungerende akuttilbud, der skaber tryghed, opleves tilgængeligt og er kendetegnet ved 
høj sundhedsfaglig kvalitet. 
Lægevagten vil fremover have konsultationer i Aarhus, Randers, Horsens, Viborg, Gødstrup, 
Silkeborg, Holstebro, Grenå, Skive, Ringkøbing og Lemvig. 
Lægehjælp i vagttid for øerne Anholt, Samsø, Endelave og Tunø følger særaftaler, der fortsæt-
ter som hidtil. 
 

For patienterne bliver den største ændring, at regionen 1. marts næste år overtager opgaver i 
lægevagten i tidsrummet kl. 23-08 alle ugens dage. 
Ifølge lægernes overenskomst skal det være muligt at kontakte egen læge kl. 8- 16 på hverda-
ge. Alle praktiserende læger skal mindst en dag hver uge desuden tilbyde konsultationer efter 
kl. 16. 
For at sikre at borgerne til enhver tid kan behandles rettidigt i lægevagten, skal flere ti lbydes 
videokonsultation. 
Fra 1. september i år indfører lægevagten et nyt bookingsystem, hvor lægevagten på forhånd 
kan booke tid for patienter der skal ses i en lægevagtkonsultation, så patienterne i videst mu-
ligt omfang kan vente i eget hjem. 
 
Fakta om lægevagtsordningen i øvrigt: 

�x Sundhedsvæsenet oplever mangel på sundhedsfagligt personale og aftalen skal med-
virke til bedre udnyttelse af sundhedsvæsens samlede ressourcer. Derfor skal aktivite-
ten i vagttid nedbringes. 

                                                                                                                                                                             �)�R�U�W�V�� 
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�x Speciallæger i almen medicin udgør kernen i Lægevagten, der tilbyder telefonkonsulta-
tion, videokonsultation, konsultation og sygebesøg. 

�x Region og praktiserende læger har som fælles mål at patienter som udgangspunkt skal 
behandles af egen læge i dagtid. 

�x Lægevagtaftalen omfatter lægehjælp i tidsrummet kl. 16-23 på hverdage og kl. 8-23 i 
weekender og på helligdage. 

�x Fra 1. september 2023 indføres en bookingordning i lægevagt-konsultationer, så borge-
re kan vente på konsultationstiden i eget hjem. 

�x Lægevagten vil fremover have konsultationer i Aarhus, Randers, Horsens, Viborg, Gød-
strup, Silkeborg, Holstebro, Grenå, Skive, Ringkøbing og Lemvig. 

�x Region Midtjylland overtager natbetjeningen af lægevagten kl. 23-8 alle ugens dage med 
virkning fra 1. marts 2024. 

�x �'�H�Q�� �Q�\�H�� �D�I�W�D�O�H�� �H�U�V�W�D�W�W�H�U�� ���$�I�W�D�O�H�� �R�P�� �O�¨�J�H�Y�D�J�W�H�Q�� �L�� �5�H�J�L�R�Q�� �0�L�G�W�M�\�O�O�D�Q�G�� �D�I�� ������ �M�D�Q�X�D�U�� ������������
���9�D�J�W�D�I�W�D�O�H�Q�����V�D�P�W�����7�L�O�O�¨�J���W�L�O���Y�D�J�W�D�I�W�D�O�H�Q���P�H�O�O�H�P���5�H�J�L�R�Q���0�L�G�W�M�\�O�O�D�Q�G���R�J���S�U�D�N�V�L�V�X�G�Y�D�O�J�H�W���L��
Region Midtjylland om et udvidet samarbejde på akutområdet af hhv. 1. marts 2012 og 
�������V�H�S�W�H�P�E�H�U�����������������$�N�X�W�D�I�W�D�O�H�Q���� 

�x Ifølge Overenskomst om almen praksis 2022 skal regionen og de praktiserende læger 
drøfte en modernisering af lægevagten. 

�x Lægevagtaftalen forpligter parterne på udvikling af samarbejdet med kommunerne, 
psykiatrien, tilgængelighed via fx app samt kommunikationen til borgerne. 

________________ 
 

PFAS-forureninger fylder i regionens 2023-plan 

De store nationale udfordringer med PFAS-stoffer udgør en central del i Region Mi dtjyl-
lands plan for indsatser mod jordforurening i 2023. Men også beskyttelse af g rundvan-
det, følsom arealanvendelse, generationsforureningerne på Harboøre Tange og en stor 
oprensning i Videbæk fylder.  

Regionen har i år samlet 45,6 mio. kroner til opgaver inden for jordforurening efter en ekstra bevilling 
på 4 mio. kr. årligt, så det er helt nødvendigt at prioritere. Med PFAS med i ligningen bliver det en vigtig 
opgave at få fordelt pengene, så Regionen både kommer videre  med kortlægning af forurening og 
kommer videre med at rydde op, de steder, hvor forure ning fx truer et lokalområdes drikkevandsres-
sourcer. 
 

I Region Midtjylland er der ca. 3.600 forurenede grunde, mens 5.200 grunde vurderes som 
muligt forurenede. Forureningen stammer typisk fra virksomheders håndtering af forskellige 
typer af kemikalier. De jordforureninger, der udgør den største risiko for menneskers sund-
hed eller fremtidens drikkevand, prioriteres højest. 
 

I 2023-planen er der flere PFAS-forureninger på Region Midtjyllands aktivitetsliste bl.a. fire 
større forureninger: Et tidligere lossepladsområde ved Søballe nær Galten, hvor noget af om-
rådet har været brugt til bl.a. tæppeaffald; en tidligere forkromningsvirksomhed i Herning;  
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En tidligere brandøvelsesplads ved Særkærparken i Holstebro og en tæppeproducent i Her-
ning, der tidligere har anvendt PFAS i produktionen. 
Desuden arbejdes der videre med "havskums-projektet", der skal undersøge nogle praktiske 
forhold omkring PFAS-prøver - fx hvordan man kan udtage repræsentative prøver i havet, og 
hvordan der efterfølgende kan tolkes og konkluderes på risikoen ved de PFAS-stoffer, der bli-
ver fundet i prøverne. På blæsende dage kan PFAS, der er opkoncentreret i havskummet, 
f.eks. blæse ind over land og på den måde sprede forurening.  
Midlerne vil derfor i første omgang blandt andet gå til at få undersøgt flere grunde for PFAS og 
få mere viden om udbredelse af PFAS-forurening fx fra havskum. 

________________ 
 

Regionsrådet har vedtagen vision for et børnehospital  
for hele Regionen på Aarhus Universitetshospital 

 
Regionsrådet har den 25. januar vedtaget et visionsoplæg til et nyt børne- og ungehos pital på 
Aarhus Universitetshospital, AUH, der samler behandlingen af børn og unge ét sted i Regio-
nen. 
På det nye Børn og Unge Hospital AUH vil behandling og pleje være på højeste internationa le 
niveau samtidig med, at kliniske eksperter og andre fagpersoner møder barnet, den unge og 
deres familie i trygge rammer. Helt konkret vil man lave forløb, der tilrettelægges rundt om 
barnet, så det for eksempel ikke skal opereres på voksen-operationsgange, men i børnevenli-
ge rammer. 
Et andet vigtigt sigte er etablere nye forskningsnetværk på tværs af specialer og faggrupper.  
Hele regionens hospital �� med adresse på AUH 
Børne- og ungehospitalets beliggenhed bliver på Aarhus Universitetshospital, AUH. Her be-
handler man i dag børn og unge fra 0-17 år inden for alle sygdomskategorier. Hospitalet vare-
tager behandlinger på hovedfunktions-, regionsfunktions- og højt specialiseret n iveau for hele 
det vestlige Danmark. 
Det nye hospital skal samarbejde på tværs inden for alle specialer. Derfor skal et børn- og un-
gehospital kunne noget særligt, fortæller hospitalsdirektør Poul Blaabjerg fra AUH. 
Visionen for Børn- og ungehospitalet skal omsættes til handling med tæt inddragelse af borge-
re, brugere, medarbejdere og samarbejdspartnere. Hospitalet forventes at stå færdigt i 2030. 

________________ 

Regionsrådet vil revidere råstofplanen 

Det forventede forbrug af råstoffer vil stige frem mod 2040. Derfor har regionsrådet  be-
sluttet af revidere Råstofplan 2020. Der åbnes for offentlig høring den 30. jan uar 2023, 
og den løber frem til den 10. april 2023. 
 

I dag svarer forbruget af råstoffer som sand, grus og sten i Region Midtjylland til, at hver ind-
bygger i regionen bruger omkring 24 kg råstoffer i døgnet. Og i råstofredegørelsen fremgår, at 
det forventede forbrug af råstoffer vil stige frem mod 2040. 
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I sommeren 2022 var råstofredegørelsen i offentlig høring, hvor regionen i alt modtog 35 hø-
ringssvar fra borgere, kommuner, statslige myndigheder, råstofbranchen og Danmarks Natur-
fredningsforening. På baggrund af redegørelsen og høringssvarene har regionsrådet konklu-
deret, at det er nødvendigt at revidere den nuværende råstofplan. 
 

Region Midtjylland har en ambition om, at regionen på råstofområdet skal bidrage til FN's 12 . 
verdensmål om bæredygtige forbrugsmønstre. Derfor handler en råstofplan ikke kun om gra-
veområder, men også om placering i forhold til, hvor der er brug for råstofferne. På den måde 
kan man undgå unødvendigt lange og tunge transporter af sand, grus og sten. 
 

Både råstofredegørelsen og en analyse foretaget af COWI viser, at de indvundne råstoffer i 
Region Midtjylland transporteres forholdsvist langt. Derfor vil Regionen sikre en jævn forde-
ling af råstofgraveområder i regionen, så råstofferne kan graves tæt på de byggerier og anlæg, 
der skal bruge dem, så transporten minimeres. Dog vil man samtidig arbejde for at minimere 
forbruget af råstoffer generelt. Aktuelt er Region Midtjylland med i partnerskabet "Råstof-
initiativet", hvor repræsentanter fra anlægsbranchen bl.a. undersøger muligheden for at ned -
bringe råstofforbruget i anlægsarbejder - fx p-pladser, cykelstier, gågader, indkørsler, have-
belægning mv. 

 
 
 
 
 

   

 NYT PÅ FACEBOOK! 
 

 
��Konservativ Debat Ringkøbing-Skjern Kommune �� 

 

Nyt internt og fortroligt debatforum for vælgerforeningen i Ringkøbing-Skjern! 
    Alle opslag og kommentarer bliver læst af medlemmer af den Konservative Byrådsgruppe.  
    Tanken er ikke, at vi skal have lange debatter på dette forum men mere, at man kort kan gø-   
    re opmærksom på aktuelle politiske emner �� om det måtte være kommunalt, regionalt eller 
    landspolitisk. Følgende kan blive medlem af gruppen: 
    - Alle medlemmer at vores lokale vælgerforening 
    - Medlemmer af KU bosat i vores kommune 
    - Potentielle nye medlemmer som gerne vil lære vælgerforeningen bedre at kende 
    Det er kun medlemmer, som kan se, hvem der er med i gruppen samt deres opslag. Hvis du 
    selv eller kender til nogen, som du tænker kunne være interesseret i at være med i gruppen,  
    skal du rette henvendelse til vælgerforeningens formand, næstformand, kasserer eller til  
    formanden for KU. Det skyldes, at man skal være ��venner �� på Facebook med én af disse for  
    at kunne blive inviteret til at være medlem af gruppen.  

                                                                                                                                         Lennart Qvist  
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Kommende arrangementer 

 
 

 Sæt  X i kalenderen!  

    

ORDINÆR GENERALFORSAMLING 2023 

Vestjyllands Storkreds 
Den 27. marts 2023 Kl. 19.00 

i Aulum Fritidscenter,  
Markedspladsen 10, 7490 Aulum 

 
Der vil være mulighed for at deltage i fællesspisningen inden generalforsamlingen. 

 Indkaldelse og nærmere oplysninger om tilmelding m.m. følger senere! 
 

        

 
 

En aktuel meningsmåling 

 
Voxmeters politiske meningsmåling, offentliggjort den 20. februar 2 023, baserer sig på telefoninterview med 1.128 repræsentativt udval gte 
personer 18 år+ og er gennemført i perioden fra d. 13. januar 20 23 til d. 19. februar 2023. Voxmeter afdækker i tabellen kun de personer, der 
�Y�H�G���� �K�Y�D�G���G�H���Y�L�O���V�W�H�P�P�H���� �K�Y�L�V���G�H�U���Y�D�U���I�R�O�N�H�W�L�Q�J�V�Y�D�O�J���L�� �P�R�U�J�H�Q�����&�D�������������� �D�I�� �G�H���D�G�V�S�X�U�J�W�H���Y�D�U���S�§���G�H�W���S�§�J�¨�O�G�H�Q�G�H���W�L�G�V�S�X�Q�N�W���
�L�� �W�Yivl om parti-
�Y�D�O�J������ �
�Y�L�O�� �L�N�N�H�� �V�W�H�P�P�H������ �
�Y�L�O�� �V�W�H�P�P�H�� �E�O�D�Q�N�W���� �H�O�O�H�U�� �
�H�U�� �L�N�N�H�� �V�W�H�P�P�H�E�H�U�H�W�W�L�J�H�W���� Tallene i parentes angiver forskellen i procentpoint fra folke-
tingsvalget d. 1. november 2022. Den maksimale usikkerhed på de enkelte part ier i denne måling er på +/-2,5% point. 

Kilde: Voxmeter for Ritzau 
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Nyhedsbrev udgivet af Den Konservative Vælgerforening 
i Ringkøbing-Skjern 

 

Redaktionelle oplysninger m.v. 
                      Ansvarshavende:                                                                                  Redaktør:    
               Formand Henning Klausen                       Næstformand Ulrik Linvald               
                          Tlf.  29 62 42 34                                                                                         Tlf. 23 41 14 18                        
              henning.klausen@hotmail.com                                                                            ulrik@linvald.dk 
  
Distribution:  Nyhedsbrevet udsendes pr. mail til alle medlemmer af Den Konservative Vælgerforening i Ringkø-
bing-Skjern Kommune, der har oplyst en mailadresse til vælgerforeningen. 
 

Ændr et  eller ny e-mail adresse og afmelding af Nyhedsbrevet:  Hvis du har skiftet eller fået ny mailadresse 
eller fremover ikke ønsker at modtage Nyhedsbrevet, bedes du venligst oplyse det te ved mail til hen-
ning.klausen@hotmail.com 
 

Næste ordinære nummer af Nyhedsbrevet forventes udsendt fredag den 24. april 2023. Deadline for ind-
sendelse af læserbreve og øvrige indlæg til det pågældende nummer er fredag d en 14 . april 2023 . 

 
      Hjemmeside:  https://ringkobing-skjern.konservati ve.dk/  
       FaceBook:    Søg under ���.�R�Q�V�H�U�Y�D�W�L�Y�H���L���5�L�Q�J�N�º�E�L�Q�J-�6�N�M�H�U�Q�� 

 

       
 

 


